
Pastiersky list pred otvorením Jubilejného roka 2025 

(Prosím prečítať namiesto homílie na 4. adventnú nedeľu 22. decembra 2024) 

Drahí bratia a sestry, 

počas svojho štúdia som mal možnosť niekoľkokrát zažiť atmosféru Vianoc v Betleheme vo Svätej 

zemi. Ide o jedinečnú a neopakovateľnú skúsenosť. Zároveň však viem, že rovnako pravdivo a hlboko je 

možné prežiť vianočné sviatky v každom kúte sveta, lebo tým pravým Betlehemom je ľudské srdce. 

Kristus svojím narodením prináša skutočné šťastie. Našou úlohou je vytvoriť mu teplo domova 

a prijatie v našom srdci a v našich vzťahoch. Keď si sadáme za štedrovečerný stôl, modlíme sa, lámeme 

oblátky a dávame medom krížik na čelo tým, ktorých máme radi, stávame sa súčasťou Ježišovho 

narodenia pred 2000 rokmi. Boh sa nerozhodol pre alternatívne riešenia. Nestal sa anjelom, ale 

človekom. Neposlal na tento svet namiesto seba anjela. On sám sa sklonil k nám, keď sa narodil do 

ľudskej rodiny. Milí bratia a sestry, povedzme to znova tomuto svetu: Pravým zmyslom Vianoc je Ježiš! 

Bratia a sestry, doslova už len hodiny nás delia od okamihu, keď Svätý Otec František 24. decembra 

2024 otvorí Svätú bránu Baziliky sv. Petra vo Vatikáne, čím sa v Katolíckej cirkvi začne sláviť Jubilejný 

rok. V nedeľu 29. decembra 2024 sa slávnostne otvorí Jubilejný rok vo všetkých diecézach sveta. V našej 

Spišskej diecéze budeme toto otvorenie sláviť v Konkatedrále Sedembolestnej Panny Márie 

v Poprade o 16:00 hod. Zvolávam a čo najsrdečnejšie pozývam do Popradu všetkých kňazov a Boží 

ľud diecézy na túto slávnostnú svätú omšu. Mottom Jubilejného roka je „Pútnici nádeje“. Drahí bratia a 

sestry, chceme oznámiť celému svetu, že touto pravou nádejou je Boží Syn Ježiš Kristus. Všetci túžime 

po šťastí. Cirkev neponúka chvíľkové, pominuteľné šťastie, po ktorom cítime prázdnotu. Kristus 

ponúka nádej a lásku, ktorá nás napĺňa, aby sme mohli už teraz povedať: „Som milovaný, preto 

existujem a budem existovať v Láske, ktorá nesklame, a je ňou Ježiš Kristus.“ 

Bratia a sestry, vyzývam Vás všetkých, aby sme prežili Jubilejný rok v jeho pôvodnom biblickom 

význame. V židovskom národe sa každý 50. rok slávil ako jubilejný rok, keď sa reálne prepustili otroci 

na slobodu, skutočne sa odpustili dlžoby a vyplatili sa podlžnosti. Aj v našej diecéze máme v našich 

rodinných, susedských a občianskych vzťahoch nevyrovnané a neodpustené podlžnosti. Máme otrokov, 

ktorí zostali uväznení v našom vnútri. Ak sa brat s bratom, alebo sused so susedom nerozpráva 20 rokov 

kvôli veciam z detstva, dedičskému konaniu, či iným krivdám, nemôže sa to „vyriešiť“ dvoma 

Otčenášmi po spovedi, či milodarom na kostol. Neraz počujem slová: „Ja sa na môjho brata, či suseda 

nehnevám, odpustil som mu, ale sa s ním nerozprávam a nikdy sa s ním nestretnem.“ Toto nie je pravé 

odpustenie, ktoré robí ľudské srdce skutočne slobodným. Ježiš Kristus nám to jasne pripomína: „Keď 

teda prinášaš dar na oltár a tam si spomenieš, že tvoj brat má niečo proti tebe, nechaj svoj dar tam pred oltárom 

a choď sa najprv zmieriť so svojím bratom; až potom príď a obetuj svoj dar.“ (Mt 5, 23 – 24) Ako Váš biskup Vás 

prosím, zmierte sa súrodenci, manželia, spoluobčania. Vyplaťte podlžnosti, vráťte, čo možno ešte Vaši 

rodičia alebo starí rodičia nespravodlivo vzali, odpusťte staré krivdy, objímte sa a podajte ruky na 

zmierenie. Odpustenie nezmení minulosť, nemôže zmeniť to, čo sa už stalo, ale môže zmeniť 

budúcnosť a umožniť žiť bez nevraživosti, urazenosti a pomsty. Prepusťte na slobodu otroka 

neodpustenia a zranenia, ktorý je stále uväznený vo Vašom srdci. Urobíte to iba vtedy, keď skutočne 

vyplatíte podlžnosti, vrátite cudzie veci a zo srdca odpustíte. Vtedy zažijete Božie milosrdenstvo 

a skutočnú úľavu a radosť. 

Bratia a sestry, vyprosujem Vám všetkým požehnané sviatky narodenia Božieho Syna. Teším sa na 

osobné stretnutie s Vami v Poprade. Prosím Pannu Máriu, Matku milosrdenstva a Matku nádeje o jej 

príhovor a orodovanie pre našu Spišskú diecézu. Zároveň prosím, pamätajte na mňa vo svojich 

modlitbách. Milosť nášho Pána Ježiša Krista nech je s Vami všetkými. 

Váš biskup František   


